
Protokół nr 21/16 

z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 6 września 2016 r.  
 

Kolejne posiedzenie komisji otworzył Pan Jan Szmuda – Przewodniczący Komisji, który 

powitał radnych oraz przybyłych gości.  

W dalszej kolejności stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił 

zaplanowany na dzisiejsze posiedzenie porządek obrad, który przedstawia się następująco: 
 

Omówienie spraw bieżących i różnych.  

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłaszano uwag.  

Następnie Przewodniczący Komisji przystąpił do zatwierdzenia protokółu z poprzedniego 

posiedzenia. Do przedstawionego protokołu nie wnoszono uwag i został on przyjęty przez 

wszystkich członków komisji. 
 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Wójt, który oznajmił radnym, że gmina Widawa planuje złożyć 

wniosek o dofinansowanie na drogę na osiedlu w Widawie w ramach tzw. schetynówek. 

Dodał, że wniosek miałby większe szanse, gdyby gmina Widawa zawarła porozumienie 

ze Starostwem Powiatowym. Kontynuując Pan Wójt oznajmił, że w ramach zawartego 

porozumienia Starostwo Powiatowe planuje realizację zadania związanego z kontynuacją 

budowy drogi za Zborowem w kierunku granicy z gminą Rusiec. Koszt tej inwestycji 

kształtowałby się w granicach 2.860 tys. zł, a gmina Widawa, zgodnie z zawartym 

porozumieniem musiałaby partycypować w 11% kosztów. Z kolei Powiat będzie miałby swój 

wkład finansowy w budowę drogi na osiedlu w Widawie, w ramach tzw. schetynówek.  

Kontynuując Pan Wójt podsumował zapisy ewentualnie zawartego porozumienia i oznajmił, 

że gmina Widawa musiałaby dołożyć Powiatowi 150 tys. zł, ale dodał, że należy pamiętać, że 

Powiat tę inwestycję będzie realizował na terenie gminy Widawa, czyli na naszym terenie 

zrealizowane byłyby dwie duże inwestycje.  

W tym miejscu Pan Wójt stwierdził, że złożenie wniosku na drogę na osiedlu w ramach tzw. 

schetynówek jest szansą, którą powinno się wykorzystać, bo gminę nie będzie stać na to, aby 

wybudować tę drogę z własnych środków, ale też dodał, że radni muszą być świadomi tego, 

że zawarcie porozumienia z Powiatem pozbawi budżet gminny kwoty 150 tys. zł, co 

uniemożliwi realizacje innych inwestycji.  

W temacie głos zabrał radny Olejniczak, który oznajmił, że to porozumienie jest szansą dla 

gminy, bo zarówno inwestycja gminy jak i powiatu będzie realizowana na terenie naszej 

gminy.  

Powyższe poparł radny Graczyk. 

Kolejno głos zabrał radny Stępnik, który pytał o gwarancję, że złożony wniosek zostanie 

rozpatrzony pozytywnie.  

Odpowiedzi udzielił Pan Wójt, który oznajmił, że 100% gwarancji nie ma, ale wniosek jest 

przygotowany solidnie wraz z potrzebnymi załącznikami, dodał, że nad prawidłowością 

przedmiotowego dokumentu czuwał osobiście wraz z Kierownikiem RIK.  

Następnie radny Graczyk i radny Szmuda pytali Wójta o plany inwestycyjne realizowane 

poza terenem Widawy.  

Pan Wójt oznajmił, że realizacja kolejnych inwestycji jest uzależniona od wyników 

ogłoszonych przetargów, dodał, że ewentualnie pozostałe środki zostaną przeznaczone na 

realizację kolejnych zadań. W toku dalszej wypowiedzi Pan Wójt oznajmił, że jest wyrok 

sądu NSA w sprawie zwrotu gminie podatku VAT. Odzyskana kwota będzie wkładem 

finansowym gminy na realizację budowy drogi na osiedlu w Widawie w ramach tzw. 

schetynówek.  

Następnie glos zabrał radny Barwaśny, który prosił o interwencję gminy do powiatu 



w sprawie naprawy drogi powiatowej od Kolonii Zawady w kierunku Rogóźna. 

Kolejno głos zabrała radna Drabent, która przypomniała, że remont strażnicy w Kocinie jest 

równie ważną sprawą. 

W odniesieniu do wypowiedzi radnych głos zabrała Pani Elżbieta Pluta – Skarbnik Gminy, 

która poinformowała, że planując kolejne zadania trzeba pamiętać o płynności budżetu 

i realnych możliwościach ich finansowania.  

W temacie głos zabrał radny Graczyk, który pytał, czy ewentualny zwrot środków z PROW 

otrzymanych na budowę przedszkola będzie można przeznaczyć na dowolny cel, czy trzeba 

będzie realizować tylko inwestycje oświatowe.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik, która oznajmiła, że wykorzystanie zwrotu środków 

finansowych na określony cel jest uzależnione od tego, czy poniesiony wydatek zaliczał się 

do majątkowych i uwarunkowanych.  

Kolejno głos zabrał Wójt Gminy, który prosił radnych o ustosunkowanie się radnych do 

propozycji powiatu w sprawie ewentualnie zawartego porozumienia na podstawie którego 

jednostki samorządowe – gmina i powiat wsparłyby finansowo realizowane inwestycje, 

z tym, że gmina poniosłaby większy o 150 tys. zł wkład finansowy. Kontynuując wypowiedź 

Pan Wójt stwierdził, że gmina może zwrócić się również o wsparcie finansowe z budżetu 

państwa w ramach środków z rezerwy budżetowej. 

W tym miejscu głos zabrał Ryszard Bruzda – przewodniczący Rady Gminy, który prosił 

o sugestię Wójta Gminy w sprawie ewentualnego porozumienia z Powiatem oraz szanse 

pozyskania środków z rezerwy budżetu państwa.  

W odpowiedzi na powyższe Pan Wójt oznajmił, że jego zdaniem zawarcie tego porozumienie 

jest jedyną szansą na wybudowanie drogi na osiedlu, gdyż gminę nie będzie stać, aby to 

zadanie zrealizować z własnych środków. Natomiast ustosunkowując się do drugiej części 

wypowiedzi Przewodniczącego Bruzdy, Pan Wójt oznajmił, że szanse pozyskania środków 

z tego źródła istnieją.  

W związku z powyższym radny Jan Szmuda – przewodniczący komisji zarządził 

przeprowadzenie głosowania w sprawie porozumienia z Powiatem na realizację budowy drogi 

na osiedlu w Widawie oraz drogi powiatowej za Zborowem w kierunku granicy z gminą 

Rusiec.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wszyscy radni obecni na sali podczas głosowania 

opowiedzieli się za przystąpieniem do porozumienia proponowanego przez Powiat.  

Następnie głos zabrał Pan Wójt, który poinformował radnych, że w piątek zaplanowano 

nadzwyczajne posiedzenie Rady Gminy, gdyż należy do budżetu gminy wprowadzić 

otrzymaną dotację na termomodernizację ŚDS w Dąbrowie Widawskiej oraz zmienić zadania 

w ramach funduszu sołeckiego.   

W toku dalszego posiedzenia Jan Szmuda – Przewodniczący komisji zapoznał radnych 

z pismem skierowanym przez Pana Adama Mikołajewskiego w sprawie wytyczenia i naprawy 

drogi w Chociwiu. 

Analizując dane zawarte w piśmie, radni skierowali prośbę Pana Mikołajewskiego 

do rozpatrzenia przez referat RIK, wyniki przeprowadzonej analizy mają zostać 

przedstawione radnym na następnym posiedzeniu komisji.  

 

W związku z wyczerpaniem tematyki zaplanowanej na dzisiejsze posiedzenie, Pan Jan 

Szmuda – Przewodniczący komisji podziękował za udział w spotkaniu i zakończył obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Emilia Konieczna 
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